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Erref/Ref: 2020/1F/SESPLE 

Proz/Proc: Osoko Bilkuraren bileren espedientea 

Inter/Inter:   

Ordez/Repr:   

Idazkaritza  

 
OSOKO BILKURAREN OHIKO BILERA, 2020KO OTSAILAREN 6KOA. 
 

Leioako Udaletxean bi mila eta hogeiko otsailaren seiko zortzi eta erdian bildu da elizate honetako 
Osoko Bilkura, alkate udalburua IBAN RODRIGUEZ ETXEBARRIA jauna delarik, eta ertzean aipatu 
diren zinegotziak bertan direla, Udalbatza zuzenbidez eta berez osatzen duten kideen gehiengo legala osatuz, 
eta  bertan izan da CHIARA CAMARON PACHECO idazkari nagusi andrea, ohiko saioa egite aldera, 
Toki araubidearen oinarriak arautzen dituen apirilaren 2ko 7/85 Legearen 46.1. artikuluan aurreikusitako 
ondorioetarako, aldez aurretik alkate udalburu andrearen ekimenez horretarako deitu dena, aipatutako 
Legearen  21.1.c) artikuluan ezarritakoarekin bat etorriz, eta Leioako Udaleko Herritarrek Parte Hartzeko 
eta Udal Araudi Organikoko 22. artikuluan eta hurrengoetan ezarritakoari jarraiki, 2013ko irailaren 23an 
182. BAOn argitaratu zena eta urte horretako ekainaren 27ko Osoko Bilkuraren erabakiz onartu zena. 

 
 Ordu horretan, lehenengo deialdian, udalburuak ekitaldia irekitzat jo du eta, jarraian, ohiko bilkura 
honen aztergaien zerrendari heldu zaio: 
 
BERTARATUAK 
 
ALKATE-UDALBURUA 
IBAN RODRIGUEZ ETXEBARRIA 
 
ZINEGOTZIAK 
Euzko Abertzaleak 
ESTIBALIZ BILBAO LARRONDO 
ARANTXA DIAZ DE JUNGITU TUDANKA 
FCO. JAVIER ATXA ARRIZABALAGA  
XABIER LOSANTOS OMAR   
MIKEL ABASCAL SOMOCUETO 
MARTA ALVAREZ OIARBIDE 
UGAITZ ZABALA GOMEZ 
JULEN CAPETILLO ARAMBURU 
EH-Bildu Leioa 
JOKIN UGARTE EGURROLA 
MARIA JOSE PELETEIRO RAMOS 
ASIER IZQUIERDO AGUILERA 
EGUZKIÑE AGIRRE VELASCO 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak 
JUAN CARLOS MARTINEZ LLAMAZARES  
ENARA DIEZ OYARZUN 
PEDRO ARCEREDILLO BURUAGA 
MAITE ALVARO GOMEZ DEL PULGAR 
Elkarrekin Leioa-Podemos/Ezker Anitza-IU/Equo Berdeak 
JOSE IGNACIO VICENTE MARTINEZ  
Mª DOLORES LOZANO MUÑOZ  
LUIS MIGUEL LAPEÑA MORENO 
Leioako Alderdi Popularra 
JUAN LUIS EGUILUZ BORDE 
 
EZ DA BERTARATU / EZ DA BERTARATU, ARRAZOIA AZALDUTA: 
 
EUSKARAKO ITZULTZAILEA 
KOLDO BIGURI JN 

 
KONTU HARTZAILEA 
EIDER SARRIA GUTIERREZ 
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IDAZKARIA 
CHIARA CAMARON PACHECO 

 
ERABAKITZEKOAK 

 
1.  
HONAKO AKTA ONESTEA: 2019.12.19ko 
OHIKO BILKURA 

  
APROBACIÓN DE LA SIGUIENTE ACTA: 
PLENO ORDINARIO DEL 19.12.2019: 

 Idazkaritza.  
Zenbakia: 2020/295K. 
 
. Aipatutako saioko akta onartzeke zegoela aipatu zen 
eta Osoko Bilkurari aurkeztu zitzaion onar zezan 

Se hizo referencia a que estaba pendiente de 
aprobación el acta de la sesión citada, sometiendo al 
Pleno Corporativo la aprobación de la misma. 

   

      
Aktari buruzko oharrik ez dagoenez, onartutzat 
eman da. 

No existiendo observaciones a las actas, se da por 
aprobada. 

 
  
   
2. Eragozpena altxatzea_ 2020ko urtarrila 
Kontu hartzailetza eta kontabilitatea.  
Zenbakia: 2020/49V. 
 

 Antolaketako Informazio Batzordean onartutako irizpenaren proposamena, 2020ko urtarrilaren 28koa, 
Udaleko Osoko Bilkurari igorri zaio onar dadin; espedientean jasota dago haren ziurtagiria. 
 

BOZKETA ETA UDALBATZAREN ERABAKIA 
 
 
Proposamena bozkatu da eta udalbatzak, aldeko hamahiru botoko gehiengoarekin (Euzko Abertzaleakeko 
bederatzi zinegotziak eta Euskal Sozialisten lau zinegotziak), kontrako hiru botorekin (ELKARREKIN LEIOA-
PODEMOS/EZKER ANITZA-IU/EQUO Berdeak taldeko zinegotzienak), eta bost abstentziorekin (EH-
Bildu Leioako lau zinegotziak eta Leioako Alderdi Popularreko zinegotzia), hauxe ERABAKI DU:  
 
 
Kontuan hartu da 2019ko abenduaren 18ko Osoko Bilkuraren erabakia, 2020ko Aurrekontu Orokorrari 
hasierako onespena eman ziona, behin betiko argitaratu zena 2019ko abenduaren 23ko BAOn. 
Kontuan hartu da Seigarren Titulua, Aurrekontua Betearazteko Arauaren Gastu Kontrola eta Fiskalizazioa, Udal 
Aurrekontuaren nahitaezko eranskina, abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauan xedatutakoaren arabera, Bizkaiko 
toki erakundeen aurrekontuarena; hala,  Osoko Bilkuren eskumena izango da iraungitako kontratuetan oinarrituz 
fakturak onartzeari dagozkion eragozpenak bertan behera uztea. Kasu hauetan kontratuaren babesetik kanpo 
jasotako lehen fakturaren eragozpena bertan behera uztea Osoko Bilkuraren esku utziko da, eta egoera 
berberetan edo antzekoetan gertatuko diren hurrengoak ebaztea Alkatetza/Udalburutzaren esku utziko da. 
Azken atal horri dagokionez, 2019ko ekitalditik aurrera egingo den lehenengo Osoko Bilkuran, aurrekontua 
betearazteko arau hau dagoeneko indarrean badago, aztergaien zerrendako puntu gisa jasoko da ordura arte 
iraungitako kontratuen fakturen eragozpena bertan behera uztea eta ondorengoak Alkatetzaren esku uztea. 
Inguruabar hori errepikatu egin beharko da udalbatzan aldaketaren bat gertatzen bada, hauteskunde prozesuaren 
ondoren gertatzen denean bezala. 
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�18� �I�ARRIA�� AURRETI�� FIS�A�I�A�I� �UGATUA 
 

Udalaren Osoko Bilkurak, 2006ko martxoaren 30ean egindako batzarrean, udal kontu-hartzaileak 
proposatuta, aho batez erabaki zuen 10/2003 Foru Arauaren 71. artikuluan aurreikusitako fiskalizazio 
mugatuaren ezarpena onestea. Bertan adierazten da gaien aurretiko fiskalizazioa honako alderdiak 
egiaztatzeko bakarrik egingo dela. Aurrekontua betearazteko honako arau hau 2015eko Udal 
Aurrekontuaren eranskin modura onetsi zen, eta haren bitartez C atala gehitu zen, gastu-betebeharra 
daukaten agiriei buruzkoa. 

 
Aurretiazko fiskalizazio mugatuaren betebehar hau hedagarria da Leioako Udalaren mende dauden erakunde 
autonomoei dagokienez: Soinu Atadia eta Euskararen Erakundea. 

 
Derrigorrez aurretiko fiskalizazio mugatua izan behar duten edukiak 

 
A-  Aurrekontuetan krediturik dagoen ala ez, eta proposatzen dena egokia den ala ez hartu nahi den gastuaren 
edo eginbeharraren izaerarako. 

 
 B.-   Betebeharrak edo gastuak eskumena daukan organoak sorrarazitakoak direla. 
 

 C.-  Betebeharra edo gastua eusten duten agiriek beharrezko sinadurak eta baldintzak dituztela. Horren harira, 
gastuaren betebeharra aitortzeko euskarri den dokumentuak zerbitzua, hornikuntza, inbertsioa edo gastua behar 
bezala eman dela egiaztatzeko edo oniritzia emateko arduradunaren sinadura jasoko du. 

 
 D.- Kudeaketaren prozesuan daukaten garrantzia dela eta, Osoko Bilkuran zehazten diren bestelako puntuak. 

 

Kontu-hartzailetza organoak komenigarritzat jotzen dituen ohar osagarriak egin ahal izango ditu, baina 
horiek ez dute inolaz ere ondoriorik izango dagozkien espedienteen izapidetzeak eteteko.  

Horrez gain, betebehar osagarri horiei dagokienez, ez da desadostasun planteamendurik aplikatuko.  

 

Udal Kontu-hartzailetzak ahalmena izango du material inbentariaezinen gastuak eta kontratu txikiak 
aurretiaz hartuko diren ala ez erabakitzeko; era berean, segidako traktukoen inguruan erabaki ahal 
izango du, egintza edo kontratu sortzailearen edo bere aldarazpenen hasierako epealdiko gastuaren kontu 
hartu ondoren. Nolanahi ere, atal kudeatzailearen ardura izan ahalko da kasuan kasuko aurrekontu 
partidetan kreditua dagoela egiaztatzea eta alkatetzak-udalburutzak horri dagokionez onartutako 
jarraibideak ziurtatzea; edonola ere, azken horiek gailenduko dira. 

 
Geroagoko fiskalizazioa  

 
10/2003 Foru Arauaren 71. artikuluko 2. atalak aipatutako aurretiko fiskalizazio mugatua egiteko duten obligazio 
edo gastuei beste fiskalizazio oso bat egin ahal izango zaie ondoren, fiskalizazio hori sorrarazi zuten egintzak, agiriak 
edo espedienteak ordezkatzen dituen laginketa baten gainean, laginketa edo auditoriako teknikak erabilita; betiere, 
kasuan kasuko aplikatu beharreko xedapenen araberakoak diren egiaztatu eta kredituen kudeaketan legezkotasuna 
noraino bete den zehazteko denean. Emaitza barne-kontrolari buruzko urteko txostenean jasoko da. Txostena, ahal 
dela, kasuan kasuko ekitaldiko kontu orokorra onestean aurkeztuko da erakundearen osoko bilkuran.  

 
Eragozpenak eta horien izapidetzea 

 
Kontu-hartzailetzaren zereginak egin bitartean kontu-hartzailetza organoak aztertutako ekintza, agiri edo espedienteen 

mami edo itxurarekin ados ez dagoela adierazten badu, idatziz aurkeztu beharko ditu erag��pe� horiek, erabakia 
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edo ebazpena hartu aurretik, abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauaren 70. artikuluak araututakoari jarraikiz. 
 

Zehazki, aurretiazko fiskalizazio mugatuan aintzat hartutako alderdiak aztertzean erakunde kontu hartzaileak 
argudiatzen badu egiaztatu beharreko alderdiak ez direla bete, idatziz jakinarazi beharko dio arlo kudeatzaileari; 

azken hori eragozpenarekin ad�s agertu� ger�, espedientea zuzendu ahalko da, edo espedientea izapidetzea bertan 
behera utzi ahalko da.  

 

Espedientea zuzenduz gero, espedientea berriz ere kontu-hartzailetza organo berera bideratuko du. 

 

Arlo kudeatzailea ad�s e� badag�, eragozpen txostena emango du. Kasu horretan, eragozpena gehienez bost eguneko 
epean eman beharko da, eta eragozpen txostenaren kopia igorri beharko da bai kontu-hartzailetza organora, bai gastua 
onartzeko eskumena duen organora (Alkatetza edo Osoko Bilkura, izapidetzea nori dagokion kontuan hartuta, 
eragozpen objektuaren arabera eta bertan behera utzi bada edo ez aintzat hartuz). Hala, hurrengo bi egoerak izango 
ditugu: 

 
I- Osoko bilkuran ebatzi beharreko eragozpenei dagokienez (“aurretiko fiskalizazio mugatuak derrigorrez jaso behar 
dituen edukiak” epigrafearen A eta B atalak), ebazpenak halabeharrez egin beharko du aldaketaren bat aurrekontuan 
gastu hori estaltzeko. Hau da, honako bi kasu hauetan horrela jokatu beharko litzateke: 

 
a) Kreditua nahikoa edo egokia ez delako, edo organoa eskuduna ez delako, sortzen direnean. 
 
b) Eragozpenak Osoko Bilkurak onartu beharreko obligazioei edo gastuei buruzkoak direnean. 

 
c) Iraungitako kontratuetan oinarritutako fakturak onartzeari dagokio. Kontratuaren babesetik kanpo jasotako lehen 
fakturaren eragozpena bertan behera uztea Osoko Bilkuraren esku utziko da, eta egoera berberetan edo antzekoetan 
gertatuko diren hurrengoak ebaztea Alkatetza/Udalburutzaren esku utziko da. Azken atal horri dagokionez, 2019ko 
ekitaldian egingo den lehenengo Osoko Bilkuran, aurrekontua betearazteko arau hau dagoeneko indarrean badago, 
aztergaien zerrendako puntu gisa jasoko da ordura arte iraungitako kontratuen fakturen eragozpena bertan behera uztea 
eta ondorengoak Alkatetzaren esku uztea. Inguruabar hori errepikatu egin beharko da udalbatzan aldaketaren bat 
gertatzen bada, hauteskunde prozesuaren ondoren gertatzen denean bezala. 

 
II.-Alkatetza-udalburutzak ebatzi beharreko eragozpenen izapideei dagokienez, azken horrek egokitzat 
jotzen dituen txostenak galdegin ahalko ditu, horien irizpideen arabera ebazteko. Hori horrela, Kontu-
hartzailetzaren oharrek edo eragozpenek etete-eraginik ez badute, ez zaizkie kudeaketa organoen iritziei 
gailenduko, ez eta Alkatetza-udalburutzak finantza babesean eskudun den kontrol organoari eska 
diezazkiokeen txostenei ere. Kontuan izanik oharrak egiten dituzten Kontu-hartzailetzako txosten guztiak 
kasuan kasuko dekretuari gehitzen zaizkiola Alkatetzak hori izenpetu aurretik, eta goiburuan aipatzen 
direla, ondorio egokiak izan ditzan txostena organo eskudunari emateko izapidea egindakotzat jotzen da. 

 
Jarraian jasotako kontratuen iraungitze datak kontuan hartuta, ikusi da kontratuok dagoeneko iraungi egin direla 
eta, horrenbestez, indarrean dagoen kontratu bati legeak ematen dion babesetik kanpo daudela une honetan. 
 
Horietako batzuen kasuan ez da arloa arautzeko araudiak ezarritakoarekin bat datorren lizitazio prozedurarik 
izapidetu. 
 
Kontuan hartu behar da enpresek zerbitzuak ematen jarraitzen dutela eta, hortaz, egindako lanei dagokien 
faktura igortzen dutela. Horren froga dira taula honetan jasotako fakturak eta kontzeptuak, espedienteari 
atxikitakoak. 
 
Oinarritzat hartu da aurkeztutako fakturak ordaintzearen aldeko txostenak egin dituztela arloko arduradunek, 
zerbitzu horiek egiaz eman direla argudiatuz. 
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Indarrean dauden kontratuen babesik ez duten kontratuei lotutako fakturen zerrenda _ ´20 urtarrila  
 

 
 

 
Faktura zk. 

 

 
Zk. eta 

erregistro data 
Kontu-

Hartzailetza 

 
Hornitzailea 

 
Zenbatekoa 

(BEZik gabe) 

 
Azalpena 

 
IO/Izapidetzea 
dagokion arloko 
arduradunaren 

txostena 
 

1 190998 275/19 
(2019-12-31) 

Akropost 
IFK/IFZ/NAN 
IFZ_A95265195* 

 

399,54 €. Gutuneria jasotzeko zerbitzua  
BAI 

 
Oinarritzat hartu da ut supra erantsitako zerrendan deskribatutako zerbitzuak eman zituzten enpresek 
aurkeztutako faktura ordaintzeko proposamenari udaleko Kontu Hartzailetzak 2020ko urtarrilaren 23an egin 
zion eragozpen oharra; izan ere, dakarrenez, agortutako kontratuen zerbitzuak jasotzen jarraitzea “ordaintzeko 
betebeharrak aitortzeko funtsezko betekizun edo izapiderik espedientean ez agertzea” dakar. Hala ere, era berean 
jakinarazi zen egikaritutako prestazioa ordaintzen ez bada, toki erakundea bidegabeki aberastuko dela. 
 
Kontuan hartu da Sektore publikoan kontratazioa arautzen duen araudiak ezarritako erregulazioa (urriaren 
30eko 30/2007 Legea eta azaroaren 8ko 9/2017 Legea), bai eta Bizkaiko Toki Erakundeen Aurrekontuei 
buruzko abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauak ezarritakoa ere, eta Aurrekontua Egikaritzeko Arauak, indarrean 
dagoen 2020. urterako Aurrekontu Orokorraren eranskin gisa onartutakoa. 
 
   
  
Lehenengoa.- Udal Kontu-hartzailetzak jarraian jasotako fakturak ordaintzeko proposamenari egindako 
eragozpena bertan behera uztea, Udal Zerbitzu Teknikoek horretarako prestatutako aldeko txostenarekin bat 
etorriz (eta/edo kasuan kasuko faktura sinatuz): 
Bigarrena.- 399,54 euroko (BEZa barne) kopuru osoaren gastua onartzea, A95265195 fakturari dagokiona. 
 
Hirugarrena.- Horrenbestez, aipatutako faktura ordaintzea onartzea, 330,20 euroko (BEZik gabe edo 
salbuetsita) kopuruan. 
 
Laugarrena.- Hala badagokio, hornitzaile eta kontzeptu berbera duten ondorengo eragozpen kasuak 
Alkatetzak ebatziko ditu, 2020ko Aurrekontua Betearazteko Arauan jasotako eskuordetza dela bide. 
 
Bosgarrena.- Ebazpenaren berri ematea kontabilitate arloari. 
 
   
3.  

2019KO GERAKIN ARRUNTEN 
ARAZKETAREN BERRI EMATEA  

  
DAR CUENTA DE LA DEPURACIÓN DE 
REMANENTES CORRIENTES 2019 

  
Kontu hartzailetza eta kontabilitatea.  
Zenbakia: 2020/47S. 
 

  
 

  

Oinarria: Aurrekontuen likidazioa arautzen duen Bizkaiko Lurralde Historikoaren Toki Erakundeen 
Aurrekontuei buruzko abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauaren 46 a eta 49. artikuluak. 
 
Oinarria: Tokiko araubidearen oinarrien apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 21. eta 22. artikuluak. 
 
Oinarria: Gaikuntza nazionaleko funtzionarioen araubide juridikoa arautzen duen martxoaren 16ko 128/2018 
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Errege Dekretua. 
 
Oinarria: 2019ko ekitaldirako indarrean dagoen araubidea eta horren eranskin gisa onetsitako aurrekontu 
egikaritzearen araua. 
 
Oinarria: 2019ko aurrekontu egikaritzea, indarrean jarri zenetik aurrekontu ekitaldi bereko abenduaren 31ra 
arte.  
 
Oinarria: 2019ko abenduaren 31ko 4100/19 Alkatetza Dekretua, zeinaren bidez onesten den soberakin ohikoen 
araztea, bertan adierazitako zehaztapenarekin, guztira 500.774,27 euro diru-sarrerengatik, 452.037,16 euro “B-
Baimena” faseko gastuetarako, 1.798.511,67 euro “BA-Baimena eta Antolamendua” faseko gastuetarako eta 
56.185,36 euro “AB- Antolamendua eta Betebeharra” faseko gastuetarako. 
 
Oinarria: 2019ko abenduaren 31ko 176/19 Soinu Atadia erakunde autonomoaren presidentetzako ebazpena, 
zeinaren bidez onesten den soberakin ohikoen arazketa, bertan adierazitako zehaztapenarekin, 5.018,51 euro 
“B-Baimena” faseko gastuetarako eta  “BA-Baimena eta Antolamendua” faseko gastuetarako. 
 
Oinarria: 2019ko abenduaren 31ko 176/19 Euskararen Erakundea izeneko erakunde autonomoko 
presidentetzaren ebazpena, zeinaren bidez onesten den soberakin ohikoen arazketa, bertan adierazitako 
zehaztapenarekin, 5.018,51 euro “B-Baimena” eta  “BA-Baimena eta Antolamendua” faseko gastuetarako. 
 
Aurreko guztia kontuan hartuz, 
  

   

   

Lehenengoa.- Honen berri eman zen: 2019ko abenduaren 31ko 4100/19 Alkatetza Dekretua, zeinaren bidez 
onesten den soberakin ohikoen arazketa, bertan adierazitako zehaztapenarekin, guztira 500.774,27 euro diru
sarrerengatik, 452.037,16 euro “B-Baimena” faseko gastuetarako, 1.798.511,67 euro “BA-Baimena eta 
Antolamendua” faseko gastuetarako eta 56.185,36 euro “AB- Antolamendua eta Betebeharra” faseko 
gastuetarako. 
 
Bigarrena.- Honen berri eman zen: 2019ko abenduaren 31ko 176/19 Soinu Atadia erakunde autonomoaren 
presidentetzako ebazpena, zeinaren bidez onesten den soberakin ohikoen arazketa, bertan adierazitako 
zehaztapenarekin, 5.018,51 euro “B-Baimena” faseko gastuetarako eta  “BA-Baimena eta Antolamendua
faseko gastuetarako. 
 
Hirugarrena.- Honen berri eman zen: 2019ko abenduaren 31ko 176/19 Euskararen Erakundea izeneko 
erakunde autonomoko presidentetzaren ebazpena, zeinaren bidez onesten den soberakin ohikoen arazketa, 
bertan adierazitako zehaztapenarekin, 5.018,51 euro “B-Baimena” eta  “BA-Baimena eta Antolamendua” 
faseko gastuetarako. 

 
Udalbatza jakinaren gainean geratu da.  
 
   
4. 2018ko eta aurreko ekitaldi itxiak araztea 
Kontu hartzailetza eta kontabilitatea.  
Zenbakia: 2020/ 48Q. 
 

 Antolaketako Informazio Batzordean onartutako irizpenaren proposamena, 2020ko urtarrilaren 28koa, 
Udaleko Osoko Bilkurari igorri zaio onar dadin; espedientean jasota dago haren ziurtagiria. 
 

BOZKETA ETA UDALBATZAREN ERABAKIA 
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Proposamena irakurri eta bozkatu ondoren, Udaleko Osoko Bilkurak aldeko hamahiru botoren gehiengoarekin 
(Euzko Abertzaleak taldeko bederatzi zinegotzienak eta Euskal Sozialistak taldeko lau zinegotzienak), eta zortzi 
abstentziorekin (EH Bildu Leioa taldeko lau zinegotzienak, Elkarrekin Leioa-Podemos/Ezker Anitza-
IU/Equo Berdeak taldeko hiru zinegotzienak eta Leioako Alderdi Popularreko zinegotziarena), honako hau 
ERABAKI du: 
 

  

 
 
Gehitutako gerakinei eta horien ondorengo tratamenduari buruz, Bizkaiko Lurralde Historikoko toki 
erakundeen aurrekontuei buruzko abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauren 32. artikuluan xedatutakoa bete 
behar da; bertan, hitzez hitz jasota dago kasu bakoitzean, tokiko erakundeko aurrekontuan eta indarrean 
dagoen aurrekontuko erakunde autonomoen aurrekontuan ordainketa kredituak gehitu ahal izango direla, 
horiek bakoitzaren aurrekontu gastuen egoeran txertatuta daudela eta aurreko ekitaldikoak izanik. Gainera, 
aintzatetsitako betebeharrak betetzeko betebeharrik ez dutenak izan beharko dira, eta kasu hauetako batekin 
bat egin beharko dute: 
 

a) Baimenpeko transferentziaren xede izan diren kredituak eta kreditu gehigarriak, betiere, kasu bietan, 
aurreko ekitaldiko azken hiruhilekoan emanak direnean. 
 

b) Erabilitako gastuei dagozkien kredituak, betiere, justifikatutako arrazoiak direla bide, beraietarako 
betebeharra ezin hartua denean. 

 
c) Emandako kredituak eta lotutako sarreren menpeko beste kreditu batzuk. 

 
d) Kapital eragiketen ziozko kredituak. 

 
Gehitutako kredituen xedea jatorrizko aurrekontuko berdina izango da, eta kredituak gehitzeko beharrezkoa 
izango da horretarako nahikoa finantza baliabide egotea. 
 
Erantsitako kredituak eransketa izan deneko ekitaldiaren barruan egin beharko dira, eta ez da bidezkoa ondoz 
ondoko eransketak egitea, salbu eta sarrera finalistekin finantzaturiko kapital eragiketak badira. 
 
Era berean, gehitu daitezkeen kredituei dagokienez, ekainaren 30ean aipatutako Foru Arauan xedatutakoekin 
bat eginez aurrekontuetan gehituta ez daudenak, baliogabetu egingo dira. 
 
Ohiko ekitaldiari dagokion arazketa espedientea onetsi egin zen Leioako Udalarentzako 2019ko abenduaren 
31ko 4100/19 Alkatetza Dekretuaren eta Soinu Atadia tokiko erakundearen eta Euskararen Erakundearen 
176/19 eta 094/19 presidentetzaren ebazpenen bidez hurrenez hurren, biak ere 2019ko abenduaren 31koak 
direlarik. Horien guztien kopia atxiki da espediente honetan. 
LEIOAKO UDALA 
 
1.- GASTUAK.  
 
2019. URTEARI GEHITUTAKO GERAKINAK ARAZTEA (AD) 
 

 
ARLOAK 

 
ARLOAREN IZENBURUA 

 
ARAZTU 
BEHARREK
O 
ZENBATEK
OA 
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002 ARLOA 
 
003 ARLOA 
 
501 ARLOA 
 
502 ARLOA 
 
6 ARLOA 
 
7 ARLOA 
 
8 ARLOA 
 
9 ARLOA 
 
10 ARLOA 
 
11 ARLOA 

 
EKONOMIA ARLOA 
 
ARLO JURIDIKOA 
 
HEZKUNTZA, IKASTETXEAK ETA PARTE-HARTZEA 
 
ENPLEGU ETA EKONOMIA SUSTAPENA 
 
OSASUNA 
 
HIRIGINTZA 
 
INBERTSIOAK 
 
KULTURA 
 
KIROLA 
 
ZERBITZU OROKORRAK 
 
 

 
17.545,00 €. 

 
1.778,55 €. 

 
635,39 €. 

 
14.320,25 €. 

 
3.342,71 €. 

 
45.149,95 €. 

 
114.083,03 €. 

 
27.348,34 €. 

 
1.921,46 €. 

 
29.203,97 €. 

  
GUZTIRA 

 
255.328,65 €. 

 
2019. URTEARI GEHITUTAKO GERAKINAK ARAZTEA (AD) 
 

 
ARLOAK 

 
ARLOAREN IZENBURUA 

ARAZTU 
BEHARREK
O 
ZENBATEK
OA 

 
502 ARLOA 
 
6 ARLOA 
 
7 ARLOA 
 
8 ARLOA 
 
9 ARLOA 
 
 

 
ENPLEGU ETA EKONOMIA SUSTAPENA 
 
OSASUNA 
 
HIRIGINTZA 
 
INBERTSIOAK 
 
KULTURA 
 
 
 

 
4.410,29 €. 

 
4.256,08 €. 

 
64.415,94 

€. 
 

9.894,33 €. 
 

490,29 €. 
 
 

 
Espedientean jasotako zehaztasunarekin bat eginez. 
 
2.- SARRERAK. AITORTUTAKO ESKUBIDEAK (AE) ARAZTEA (ITXIAK)  
 
 Ogasun eta Ondare Arloko udalaren alde aintzatetsitako eskubideak araztea diruzainak, bide 
exekutiboan ere diru-bilketaren arduradun delarik, beherantz proposatutako espedienteen arabera 
(espedienteetako lau hilean behingo onespenetan gehituta daudenak), edo justifikazio gutxiagorekin 
hasieran emandako dirulaguntzetan. 
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AURREK. APLIK. 
 

 
KONTZEPTUA 

 
ZENBATEKO

A 
 
1. kapitulua 

 
Zuzeneko zergak (a) 

 
46.800,00 €. 

112.01.00 ZERGA. HIRI ONDASUNAK - landakoak 
 

 
10,70 €. 

112.02.00 
 

ZERGA. HIRI ONDASUNAK-  
11.670,04 €. 

112.02.01 ZERGA. HIRI ONDASUNAK- itxiak 
 

 
540,91 €. 

113.00.00 ZERGA. TRAKZIO MEKANIKOKO IBILGAILUAK 
 

 
9.582,26 €. 

114.00.00 HIRIKO LURSAILEN ZERGA 
 

 
 

1.335,01 €. 
130.01.00 JARDUERA EKONOMIKOEN GAINEKO ZERGA 

 
 

1.694,14 €. 
130.01/00/01 JARDUERA EKONOMIKOEN GAINEKO ZERGA - 

Itxiak 
 

 
 

10.152,94 €. 
190.01/00/02.02 
/06.00 

LIZENTZIAK- Itxiak  
143,96 €. 

 
2. kapitulua 

 
Zeharkako zergak (b) 

 
167.346,49 €. 

282.00.00 ERAIKUNTZA, INSTALAZIO ETA OBREN 
GAINEKO ZERGA 
 

 
 

167.346,49 €. 
 
3. kapitulua 

 
Tasak eta bestelako diru-sarrerak (c) 

 
38.760,14 €. 

310.10.00  KIROL INSTALAZINOEN INBENTARIOA (*)  
512,37 €. 

312.01.00 HIRIGINTZAKO LIZENTZIAK  
17.386,63 €. 

312.01.01 ESTOLDERIAKO UDAL TASA /SUTEAK- itxiak  
79,06 €. 

312.99.00 HIRI ZERBITZUAK EMATEA  
50,00 €. 

312.99.04 OBRAKO ELEMENTU GEHIGARRIAK  
400,00 €. 

321.03.00 JABARI PUBLIKOA- HESIAK ALDAMIOAK  
477,89 €. 

341.01.00 SAKONETAKO KIROL INSTALAZIOAK  
11,84 €. 

380.03.00 PARTIKULARREN KARGURAKO IRAGARKIAK  
1.719,41 €. 

391.00.00 ISUNAK  
17.773,43 €. 

391.00.01 UDAL ORDENANTZETAKO ZEHAPENAK  
0,38 €. 

393.00.00 BERANDUTZA INTERESAK  
349,13 €. 
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4. kapitulua 

 
Transferentzia ARRUNTAK (d) 

 
112.191,84 €. 

410.02.05 EJ. DIRULAG. HERRIGUNE (AG21)  
292,64 €. 

412.01.02 LANBIDEREN DIRULAGUNTZA ENPLEGUA 
SORTZEKO SUSTAPEN EKONOMIKORAKO 
 

 
 

60.124,60 €. 
412.01.03 LANBIDEREN DIRULAGUNTZA ENPLEGU 

ORIENTAZIORAKO 
 

1.680,00 €. 

420.07.00 BFA-REN DIRULAGUNTZA HIRIGINTZA ETA 
INGURUMENA 

 
50.094,60 €. 

 
7. kapitulua 

 
KAPITAL  transferentziak (e) 

 
65.354,54 €. 

710.00.00 EUSKO JAURLARITZAREN DIRULAGUNTZA  
988,08 €. 

710.02.00 EJ-REN DIRULAGUNTZA UDALAGUNTZA 
(IKASTETXEAK) 

 
1.670,46 €. 

720.00.00 BIZKAIKO FORU ALDUNDIAREN 
DIRULAGUNTZA 

 
36.000,00 €. 

722.00.00 ENERGIAREN EUSKAL ERAKUNDEAREN 
DIRULAGUNTZA 

 
26.696,00 €. 

  
GUZTIRA 

 
481.782,97 €. 

 
 
 
EUSKARAREN ERAKUNDEA ERAKUNDE AUTONOMOA 
 
1.- SARRERAK 2019. URTEARI GEHITUTAKO GERAKINAK ARAZTEA (AD) 
 
Ez dago. 
 
2.- GASTUAK 2019. URTEARI GEHITUTAKO GERAKINAK ARAZTEA (AD) 
 

 
AURREKONTU 

APLIKAZIOA 

 
APLIKAZIO KONTZEPTUA 

 
ARAZTU 

BEHARREKO 
ZENBATEKOA 

 
33501/480.02.98 
 

 
Euskara ikasteko laguntzak/ Euskara Zerbitzua 
 
 

 
11.038,81 €. 
 
 

  
GUZTIRA 

 
11.038,81 €. 

 
 
SOINU ATADIA ERAKUNDE AUTONOMOA 
 
Ez dago itxitako ekitaldietarako sarrera arazketarik ezta gasturik. 
 
Espediente hau onetsi ondoren, bertan jasotako datuak 2019ko udalaren eta bere menpeko erakunde 
autonomoen likidazioetan gehituko dira. 
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Lehenengoa.- Gerakinen arazketa onestea, sarrerena eta gastuena, ekitaldi itxietakoa, eta 2019ko aurrekontuan 
udalaren eta Soinu Atadia eta Euskararen Erakundea erakunde autonomoen aurrekontuetan gehitutakoak. 
  

OSOKO BILKURAK UDAL GOBERNUAREN KUDEAKETAREN INGURUAN EGINDAKO 
KONTROLA ETA JARRAIPENA 

 
5.- 4030/19 eta 24/20 Dekretuen berri ematea 
 
Alkatetza presidentetzak antolamendu alorrean egindako dekretuen berri eman zaio Osoko Bilkurari; horiek 
epigrafean jasota daude. 
 
Osoko Bilkura jakitun geratu da. 
 
 
6.-  Alkatetza udalburutzaren dekretuak eta Tokiko Gobernu Batzarrak 2019-12-12tik 2019-12-31ra 
artean hartutako erabakiak 
 

Toki Araubidearen Oinarriak arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 46.2.e) artikuluan 
xedatutakoari erreparatuz, apirilaren 21eko 11/1999 Legeak eta Toki Korporazioen Antolaketa, 
Funtzionamendu eta Araubide Juridikoko Araudiaren 42. artikuluak (azaroaren 28ko 2586/1986 Errege 
Dekretuak onetsia) emandako idazketan, osoko bilkurako espedientean honako hau jasota dago, azter dadin: 
idazpuruan aipatutako epean Alkatetzak emandako dekretuen kopia dagokion tokian ondoren artxibatzeko 
aukera alde batera utzi gabe. 
 
Osoko Bilkura jakitun geratu da. 
 
   

 
7.- Presazko mozioak 
 
Ez da presazko moziorik aurkeztu 
 
 
8- Galderak eta eskaerak 
 
Aztergaien zerrendan sartutako gaia irakurri ostean, Udaleko talde desberdinek esku hartu dute: 
 
Elkarrekin Leioa-Podemos/Ezker Anitza-IU/Equo Berdeak Udal Taldeko Jose Ignacio Vicente 
Martinez jaunaren esku hartzea: 
Buenos días. No, simplemente saber el motivo de por qué estamos haciendo el Pleno del mes de enero en 
esta fecha. 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Como lo comentamos en el whatsapp de los portavoces y demás, y estuvimos hablando, bueno, pensábamos 
que íbamos a tener que traer para hoy ya aprobado el tema de lo del polideportivo y entonces, pensando en 
que para eso deberíamos tener el presupuesto mejor aprobado y demás, pues para andar con tiempo, por 
eso retrasamos una semana el Pleno. Era sobre todo por temas técnicos. 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Eguzkiñe Agirre Velasco andrearen esku hartzea: 
Kaixo, egun on. Bueno, nire galdera Leioabusaren linea 1 deritzon horren inguruan da. Badakit pertsona 
batek zuekin kontaktatu zuela, eta gaur egun aldaketarik gertatu ez bada, autobus horrek egiten duen 
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ibilbidean, ez da Sarriena auzoan, hau da, Irlandeses ikastetxearen aurreko geltoki horretan ez da geratzen. 
Ondorioz, autobus horretan doazen pertsonek egin behar dute instituturainoko ibilbidea, buelta osoa eman 
eta iritsi behar dira buelta eman ostean. Orduan, gure galdera da, ea arrazoi teknikorik dagoen horretarako, 
edo zergatik ezin da geratu zuzenean. Eta, hori da dena, mila esker. 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Eskerrik asko, Eguzkiñe. Ez dago, printzipioz, arazorik. Lanean gabiltza horretan eta eurekin, enpresarekin 
batera gabiltza lanean, zeren eta, hombre, aldaketak badaude, behin geltoki bat gehiago egonez gero, denborak 
luzatu egiten dira, nahiz eta gutxi izan, bada, nahiko justu daroaz edo joaten dira ordu horietan autobus 
geltokietan eta, orduan gabiltza, badabiltza hasunarketa bat egiten ea zelan egin ahal den, eta bueno, 
aurrekoan ere komentatu genuen bezala, bada, gabiltza be bai lanean, nolabait, kontratu hau ea handitu ahal 
dugun, legeak baimentzen digun heinean, beste zonalde batzuetara heldu ahal izateko, eta hausnaketa bat 
egiten ari da bulego teknikotik eta enpresa beratik be bai, eta bueno, espero dezagun, geltokiarena, nik uste 
dut hori errezena dena, eta hemendik gutxira posible izatea. 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Egun on. Bada, nire galdera gauza berari buruzkoa da. Sarritan ikusi ditugu horri buruzko datu batzuk, iaz 
Batzordean Leioabusa martxan jarri zenean, esan zeniguten urrian izango genuela lehenengo txosten bat, 
lehenengo ebaluaketa horrelako bat. Urte honetan, urtarrilaren 20an, idatzizko bat sartu genuen txosten hori 
eduki ahal izateko, eta oraindik erantzunik ez. Orduan, nola da posible sareetan datuak egotea, eta oposizio 
honetan ez? 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Bueno,  sareetan dagoena, jarrita dagoena da, dira datu gordin batzuk, o sea, eta horrek datuak komentatu 
izan ditugu, ez bakarrik sare sozialetan. Sare sozialetan baino arinago, zuekin guk komentatu izan dugu. Bai, 
bai, bueno. Horrela da. Txosten hori badago, badabiltza prestatzen, eta hurrengo Komisioan emango zaizue. 
 
Intervención de D. ª María José Peleteiro Ramos del Grupo Municipal de EH-Bildu Leioa. 
Guk aurkeztu dugu idatzizko eskaera, eta oraindik ez dugu…..Bueno, que presentamos la solicitud por 
escrito el 23 de enero y todavía no se nos ha contestado. Entendemos que pedíamos una serie de indicadores, 
pero no se nos ha contestado para nada a esa solicitud. Y le dejo la palabra a Jokin,  Quiero decir que, como 
yo estoy en la Comisión de Territorio y presentamos en nombre de Asier y mío la solicitud, y no se nos ha 
contestado, era para matizar eso, que no hemos tenido contestación, pero ahora sigue Jokin. 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Bai. Igual txarto azaldu naiz ni. Nik ez dut esan horren erantzunik eman dudanik, baizik eta, sare sozialetan 
eman diren datuena, adibidez, uste dut ez dakit zer hilabetetan 20.000tik gorako bidaiariak egon zirela eta, 
hori komentatu izan dugula gure artean, zinegotzien artean, zuen artean, ez zuek egindako eskaera horren 
erantzuna, bestea baino. Beraz, sare sozialetan emandako datuak jakin izan dituzue, ez ditugulako inoiz 
gorde. Horik ez, beste batzuk. Gauza da: zuek egiten duzue eskaera urtarrilaren 23an, uste dut, ezin da 
eraman Komisio horretara, datuak ez dauzkagulako prest data horretan emateko, eta uste dugulako ere bai, 
datu horiek guztion jakipean egon behar direla, ez bakarrik zuen alderdiarena, baizik eta uste dugu onena 
dela Komisio batean azaltzea eta datu horiek ematea. Eta hilabete honetan egingo den Komisioan emango 
zaizkizue datuak. 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Bigarrena…se ha hecho un estudio previo sobre la realización del polideportivo para la nueva construcción 
del polideportivo. Según el expediente, el estudio ya ha tenido que ser entregado al Ayuntamiento. El 
Presidente de la Comisión de Territorio dijo que se había reunido con la empresa el día 11 de diciembre, y 
metimos un idatzi el 20 o 22 de enero, no recuerdo qué día fue exactamente, solicitando por escrito la 
documentación aportada por la empresa, y seguimos sin tenerlo. Si ha llegado al Ayuntamiento, ¿por qué no 
lo tenemos? 
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Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Bueno, se os van a ir dando esos, porque son diferentes informes, pero todavía no tenemos todos porque la 
empresa sí que nos ha pedido también un poco más de tiempo porque los datos han sido enormes, los 
hemos tenido que facilitar, muchos de ellos, también nosotros desde las áreas, con el trabajo que ello ha 
supuesto, y sí que es verdad que  los plazos que había en un primer momento se han atrasado. Esperemos 
pronto poder tener los informes y los informes que han llegado os los hacemos pasar, o sea, no hay ningún 
problema, pero falta todavía, yo creo, alguno, no sé si uno o dos, que esperemos que pronto nos lleguen, 
pero en cuanto nos lleguen os los pasamos.  
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Hirugarrena, maiatzean luzatu genuen galdera bat, bilkura batean esan ziguten erantzuna emanda zegoela, 
eta bai, zer edo zer azaldu zer, ezer gutxi azaldu zen, baina guk espero genuen izatea idatzizko erantzun bat, 
eskaeran galderak zeudelako. Noiz izango ditugu erantzun horiek?  
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Bada, ea lortzen ditugun datu guztiak, hor eskatzen dituzuen datu guztiak, eta horrek dauzkagunean, 
Komisio batera eramango dira be bai 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Eta laugarrena, musika eskolari buruz, seguimos incumpliendo los estatutos de Soinu Atadia. ¿Para cuándo 
un Consejo Rector? 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Si no tengo mala memoria, yo creo que este mes haremos una, ¿vale? 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Mª José Peleteiro Ramos andrearen esku hartzea: 
Bueno, a ver, yo voy a tocar dos temas. Ambos temas también derivan de lo que nosotros entendemos que 
es un déficit democrático por parte de este Ayuntamiento. Creemos honesta y sinceramente ─y es una crítica 
política, no es más que una crítica política─ que no se activan todos los mecanismos suficientes y necesarios 
para dar una correcta información tanto a los grupos de la oposición como a los vecinos y vecinas afectados 
por distintos proyectos en marcha.  
En este caso, voy a hablar en primer lugar del tema de las obras de La Avanzada. Con fecha 20 de enero del 
2020 tuvo lugar la publicación en la página web de la Diputación de Bizkaia, y luego en la prensa de uso 
habitual, el anuncio del inicio inminente de las obras para reordenar la calzada en el tramo de La Avanzada 
comprendido entre los túneles y la rotonda de Artaza. Según dicha nota de prensa de la Diputación, esta 
actuación acompaña a otras también planteadas en la misma vía y sus vías laterales en el propio término 
municipal de Leioa. Por su parte, el Alcalde de Leioa, Iban Rodríguez Etxebarria, apuntó que ésta es una 
entre otras actuaciones que se están trabajando para mejorar la fluidez del tráfico y que habrá otro tipo de 
medidas que consigan reducir al máximo el número de vehículos que atraviesa el municipio. Sin embargo, 
estamos recibiendo, y están también en las redes, numerosas quejas y preocupación por parte de los vecinos 
de la zona de Lekueder, calle Artaza, Landabarri Bidea cuya afectación han empezado ya a percibir en las 
obras, pero saben que muchas de las cosas o aparentemente con la información que ha salido en la prensa 
parece que han venido para quedarse. Entonces, para aclarar esta situación y poder tomar medidas 
compartidas con la población afectada, queríamos decir además que llueve un poco sobre mojado, ¿verdad?, 
porque ya pasó el problema con los vecinos de Kandelazubieta y pasó también con el tema de la calle 
Iturriondo. Entonces cuando las cosas no se hacen ni se escucha a los afectados pues muchas veces pasa 
que empezamos una obra y luego tenemos que rectificar sobre la marcha.  
Bueno, para aclarar esta situación quería someter a vuestra consideración los siguientes aspectos. En 
principio, echamos de menos que esta obra, dado el alcance tan importante que tiene en la vida de una parte 
importante de los vecinos y vecinas de Leioa, no se haya explicado no sólo en términos técnicos, sino en 
términos políticos y estratégicos, es decir, en qué medida esto facilita o no facilita el cambio del modelo de 
movilidad. Si están previstas más intervenciones en el término municipal de Leioa, que se nos expliquen, 
por favor, para que todos y todas tengamos conocimiento. El mapa que acompaña a la nota de prensa tiene 
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señalados, supongo que lo conoceréis todos, lo habéis visto, tiene señalados dos obstáculos a la salida desde 
la calle Artaza a La Avanzada. Sin embargo, en el texto escrito entra un poco en contradicción y viene a 
decir que lo que se anula es el “stop”, pero no el acceso. Bueno, este aspecto, que tiene gran importancia, 
creemos que tiene que ser aclarado. Me recuerdan mis compañeros que llevan más tiempo, que esta discusión 
se llevó aquí hace unos años, porque ya había una propuesta que parece que básicamente, coincide con la 
propuesta actual que es que todos los vecinos de Artaza para venir a Leioa tienen que venir por la calle de 
atrás de Lekueder, con lo cual Lekueder, que son cinco bloques especialmente, se quedan enchufados en 
una…, eso sí que es una isla sonora, pero en el sentido contrario a lo que se entiende la isla sonora, con 
coches en un sentido por Lekueder y que bajan por La Avanzada en dirección a Artaza. O sea, se quedan 
entre dos tramos: uno de altísima, o sea, de altísima densidad, una vía de gran capacidad con tres carriles 
centrales y, por otro lado, con una carretera, o sea, se quedan es que en medio de ese torbellino de tráfico 
que ya conocemos cómo funciona en las horas punta.  
Bueno, la siguiente pregunta es si se van a aprovechar las obras para generar un carril preferente para los 
autobuses públicos y para cualquier otro vehículo colectivo. Un problema que se está abordando en las 
grandes ciudades o en las grandes conurbaciones, como es el Gran Bilbao, es que los autobuses, es una 
medida que se ha ensayado ya, se conoce el éxito que tiene, se conoce que facilita la utilización del transporte 
público y, por tanto, la menor utilización del vehículo privado, es que haya carriles preferentes para los 
autobuses, para los taxis y en ocasiones para coches compartidos con más de dos o tres personas. Entonces 
si se va a aprovechar para hacer algún tipo de planteamiento en este sentido. Si se han evaluado las 
consecuencias que va a tener, acústicas y de contaminación, no sólo durante el desarrollo y el transcurso de 
la obra, sino una vez realizada la obra, y los efectos ya a largo plazo.  
Otra pregunta tiene que ver también con la política informativa que comentaba antes. En la Comisión de 
septiembre, en la primera, la Comisión Informativa de Territorio de septiembre del año 2019, la primera 
Comisión en la que me estreno, pregunto porque tengo información de conocidos que me dicen que está 
habiendo reuniones ya bilaterales entre Diputación y Ayuntamiento para ver qué hacer con la vía lateral y 
qué soluciones hay y etc., etc. Y se me dice que no, que a ver de dónde me saco eso, que cómo puedo saber 
yo más que el Presidente de la Comisión y que los miembros del equipo de gobierno. Y digo: “Bueno, pues 
esto es así, porque a mí me ha llegado esta información”. Y dos meses más tarde aparece este plan. Entonces 
es este oscurantismo, que yo no veo necesario, o sea, es que no entiendo por qué no se respeta el necesario 
principio de transparencia y por qué no se desarrolla, se proporciona la información de manera adecuada.  
Y luego ya, para acabar, en relación a las manifestaciones en la nota de prensa, recogidas en la nota de prensa, 
emitidas por ti, Iban, dices que se tomarán otras medidas para reducir el número de vehículos. Nosotros 
pensamos que hoy por hoy esas medidas están no pensadas en reducir el número de vehículos que atraviesan 
el municipio, sino en aumentar, puesto que cuanta más fluidez tiene, más gente se anima a coger el coche. 
Si tú vas en caravana taca, taca, taca, taca, al tercer día vas al metro, pero si tú tienes más fluidez, pues más 
coches que van a atravesar el casco. Y estas son un poquito las preguntas que quería plantear. 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Sí, bueno, yo creo que comenzamos de conceptos, yo creo, erróneos. No sé si es que ─igual nos lo tenemos 
que hacer mirar, ¿eh?─ nos explicamos mal cuando hablamos ya no contigo, sino con otras personas. Pero, 
bueno, lo que sí que no voy a permitir es frases, que sé que son vuestras y que las tenéis que decir en cada 
uno de los discursos, pero como “déficit democrático”. O sea, que me vengáis a dar vosotros clases de lo 
que es la democracia pues, bueno, las justas. Eso por un lado.  
Respecto a La Avanzada, claro, a mí sí que me gustaría, -esto es un consejo, tomadlo como un consejo-, que 
desde luego hablarais entre vosotros, entre los que han estado aquí antes, que alguno sigue, pero, bueno, yo 
entiendo que igual tampoco se enteraba de todo, lo puedo llegar a entender, y los que han estado antes, 
porque esto de las vías laterales está hablado con Aritz un montón de veces, en la legislatura anterior 
portavoz vuestro, de qué es lo que se estaba trabajando. Nosotros no estamos trabajando… Estamos 
trabajando en el término municipal, pero no en vías laterales que a día de hoy son municipales, sino que son 
forales, lo cual ahí la competencia es de la Diputación, y lo que hemos estado trabajando con ellos es, 
precisamente, que la afección que a día de hoy tiene La Avanzada, el tronco principal, por el colapso que 
suele tener, se pueda minimizar, en la medida de lo posible, esa afección que pasa sobre todo por las vías 
laterales superiores, las que nos afectan al pueblo. Lo que se está mirando es que los vecinos de Leioa cuando 
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salgan en dirección Bilbao, por ejemplo, que es una de las siguientes actuaciones que contempla, es que 
tengan un carril de preferencia de salida y que no tengan que estar esperando al que viene por el túnel que 
entra en la zona del bingo, vamos a decir, que entra y que tenga casi más preferencia el que viene del tronco 
central, sino cerrar eso, que el que viene por el tronco central tendrá que ir para adelante y que los vecinos 
de Leioa podrán salir. De tal manera que lo que estamos dificultando o lo que se pretende, y desde luego 
desde el Ayuntamiento en lo que podemos actuar, que es en eso, en intentar convencer a la Diputación de 
esas cuestiones, es que el impacto que tiene La Avanzada, que ya es demoledor para el municipio de Leioa, 
pues sea mínimo, sobre todo por las vías laterales superiores, por el centro del pueblo nuestro.  
Entonces para eso se han hecho diferentes medidas y me hace gracia que digas que no hablamos con la 
gente, que pongas el caso de Iturriondo, que pongas el caso de Kandelazubieta; medidas, por cierto, 
aprobadas por todos los partidos políticos que conformamos esa legislatura y, si mal no recuerdo, EH Bildu 
formaba parte de esa legislatura, de la legislatura anterior. Por cierto, conversaciones con vuestro partido, se 
me pregunta: “Iban, ¿y te vas a atrever a hacer esto en pleno año electoral en campaña, que puede entrar y 
sabes que cualquier cambio… la contraposición que supone por parte de los vecinos y…?”. Y mi pregunta 
fue, yo le hice la misma pregunta: “¿Es necesario esto para Leioa?”. Me dice: “Por supuesto que sí”, y digo: 
“Entonces hay que hacerlo. No hay que estar pensando que en mayo hay elecciones”. Y esto fue, no sé si 
fue en octubre, noviembre o diciembre. Conversaciones de una persona del PNV, miembro en esa legislatura, 
con personas de Bildu, miembros también en esa legislatura, en la misma. Claro, después cuando un vecino 
protesta o cuando ya en vez de uno son 100, pues ya entonces ya no defendemos la postura, ya reculamos, 
ya es que este equipo de gobierno no habla con los vecinos, es que… No, no, o sea, aquí no estamos para 
pasar el rato, o sea, aquí estamos para tomar decisiones y, a poder ser, acertar en las decisiones que tomamos.  
¿Que ha habido que rectificar en Iturriondo? Pues sí, ha habido que rectificar, pero también es verdad, y os 
lo pasaremos en la próxima Comisión a ver si tenemos ya todos los datos bien puestos, que con el trazado 
que se hizo se redujeron los coches que pasaban por el medio del pueblo un montón, sin tener en cuenta 
que con la prohibición de camiones tampoco pueden pasar camiones, aunque todavía se siguen colando. 
Entonces, ¿apostamos por el medio ambiente?, ¿apostamos por no utilizar el coche?, bien. ¡Ah!, pero ¡ay!, 
cuidado, que después, cuando los vecinos protestan, entonces ya todos nos ponemos detrás de la pancarta. 
Vuelvo a decir: medidas aprobadas por todos los partidos políticos que conformaban, o sea, todos los que 
estamos aquí, todos. Qué casualidad que hay dos que se echan atrás en todo eso. ¿Para qué? ¿Para coger 4 o 
5 votos, 10, 20? Bueno, eso por un lado.  
Carril de autobuses y demás, también se ha hecho, y yo sólo tengo que recordar alguna crítica de alguna 
colaboradora vuestra cuando redujimos en un carril una de las vías laterales que tenemos dirección Getxo-
Bilbao, que, por cierto, también aprovechamos para hacer mediciones a ver qué supondría y es verdad, 
supone atascos y sobre todo hasta que nos acostumbramos y aprendemos que si se atasca vamos por otro 
lado o cogemos otro medio de transporte. Claro, pero como en ese periodo encima era, pues eso, electoral, 
qué casualidad que como éste, pues entonces esas medidas, aunque son buenas, porque encima se reconoce, 
se reconoce que son buenas, pero no las apoyamos porque, claro, la gente se nos va a poner en contra. Oye, 
no, o sea, aquí sinceramente se puede criticar y tenemos que asumir las críticas, cuando sale mal, sale mal. 
Hemos cambiado, porque, como se nos dijo, yo en la campaña electoral dije: “Cambiamos las direcciones 
de Iturriondo, las volvemos a poner de dos” y las hemos puesto de dos, hemos cumplido. Sinceramente, 
creo que era mejor la otra solución para todos los vecinos y vecinas de Leioa, porque el tráfico se redujo 
bastante. Entonces aquí cuando se toman medidas… y no hay oscurantismo, no hay nada. Me gustaría saber 
lo que preguntaste realmente en esa Comisión, ya lo voy a ver, pero creo que no fue de las vías laterales, sino 
no sé si de La Avanzada o del propio subfluvial.  
Mari José, es que también ahí contigo en todas las Comisiones entonces siempre hay algo que rectificar que 
a posteriori … han puesto los técnicos algo que no has dicho tú, pero que todo el mundo sí ha oído eso. 
Entonces, claro, lo que no se puede es a posteriori poner en el acta lo que queríamos haber dicho en el 
momento. Entonces yo creo que lo que haces es una pregunta sobre el subfluvial y lo que se te contesta es 
que sobre el subfluvial nosotros no hemos tenido, y hemos pedido reuniones y hemos hablado de cosas del 
subfluvial, pero no se nos han dado contestaciones porque no hay todavía nada fijo.  
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Mª José Peleteiro Ramos andrearen esku hartzea: 
Perdón, eso fue la última Comisión. En la de septiembre yo afirmé, porque era un momento que recordaréis 
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que estaba un poco todo el mundo muy preocupado por la crisis económica que venía, y entonces yo dije: 
“Tenemos que entrar al tema de La Avanzada, es un tema de todo el pueblo. En la Diputación, depende de 
la Diputación, pero también afecta a la población de Leioa. Es un tema que supera el partido, que tiene que 
ir a las instituciones, y en la institución local y en la institución foral están otras fuerzas, además del equipo 
de gobierno, y es un tema de tal trascendencia que tenéis que traerlo aquí”. Esa fue mi afirmación, porque 
incluso dije: “El subfluvial se hará o no se hará, porque si viene una situación, otra situación de crisis 
económica, el subfluvial no se va a hacer y tenemos que entrar al soterramiento de La Avanzada, y sé que 
hay estas conversaciones”, o sea que eso fue en septiembre. Efectivamente, no me leí el acta después, porque 
era mi primera Comisión, como vuelvo a decir, y hay cosas que no eres consciente de que tienes que volver 
a leértelo a ver si te lo han recogido bien y tal.  
Bueno, a donde voy. Iban, yo cuando critico… desde luego nosotros no estuvimos en la pancarta ni en 
Kandelazubieta ni en Iturriondo. No estuvimos en la pancarta. Ahora, nosotros la crítica que hacemos, y 
vuelvo a decir que es una crítica política y ahora, que depende de la Alcaldía, la participación ciudadana igual 
se va mejorando, es que los procesos tienen que estar en una interrelación con los afectados y con los agentes 
sociales del municipio. Entonces no se pueden tomar medidas sin escucharles, es a donde yo voy, no que 
luego no haya que tomar una decisión y respaldarla. Y si es la correcta, hay que afrontarla y hay que llevarla 
en la espalda. Mi crítica es que no se informa ni donde se tiene que informar, en este caso en la Comisión 
Informativa de Territorio, ni se habla ni se recogen las preocupaciones de los vecinos.  
Y volviendo ya a las dos preguntas concretas, porque no vamos a volver para atrás, sí nos comunicamos y 
yo sé que esta discusión sobre si se podía cerrar el acceso de Artaza o no y la repercusión que iba a tener 
para Lekueder ya es un tema de otra legislatura, ¿vale?, o sea que sí que estoy informada en este sentido. 
Entonces la pregunta es: esa contradicción que yo, claro, no tengo más que la nota de prensa, esa 
contradicción que hay entre el mapa y la nota de prensa, ¿cómo se tiene que interpretar? El “stop”, o sea, 
¿va a seguir habiendo acceso desde la calle Artaza a La Avanzada o el acceso va a ser por la calle Lekueder? 
Esa es una pregunta. Lekueder o por la otra, o volviendo por la calle Artaza también para salir a la rotonda 
de Telleria. Eso me parece que es una información que los y las vecinas y las fuerzas políticas tenemos que 
tener, porque mi confusión deriva de que en el texto aparece una cosa y en el mapa, en el documento gráfico, 
aparece otra. Si en el documento gráfico responde realmente que no se puede acceder desde la calle Artaza 
a La Avanzada, quiere decir que vamos a generar muchísimo tráfico de paso por la calle Lekueder, como 
digo, haciendo ahí un bocadillo a los cinco bloques de Lekueder y, por otro lado, a la propia calle Artaza 
hasta la rotonda de Telleria.  
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Hay dos formas de estar detrás de una pancarta. Una es dar, dando la cara... 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Mª José Peleteiro Ramos andrearen esku hartzea: 
Responde a lo concreto, Iban, porque no vamos a marear …….. 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
O sea, lo primero, Mari José, aquí el que dirige el Pleno soy yo y el que dice cómo se hace, en su caso, seré 
yo, o la Secretaria. Sólo hace falta que vengas ahora tú a darnos lecciones. Has intentado darnos lecciones 
de democracia, ahora también de cómo tenemos que actuar. O sea, vosotros podéis contestar a lo que os 
gusta. Claro, como las contestaciones no os van a gustar, porque sabéis que en cierta manera no son buenas 
o no os dejan buen lugar, entonces decides tú qué se puede contestar, qué hay que contestar y qué no. Pues 
no, no, la vida en las instituciones no va así.  
Entonces, y vuelvo a decir, hay dos maneras de estar detrás de una pancarta: una es dando la cara, aunque 
hayas votado lo contrario, que es lo que hizo en su caso Esnatu Leioa, que aunque no me gustó por lo menos 
dieron la cara, y otra es cizañar por detrás y no defender lo que has votado que era bueno para el pueblo. O 
sea, hay esas dos maneras. Entonces, sinceramente, entre una y la otra me quedo con la primera.  
Respecto a lo de la salida o entrada, supongo que el Arquitecto os podrá dar mayores explicaciones. Yo creo 
que se corta esa salida, entre otras cuestiones porque es un punto negro. Es un punto en el que hay un 
montón de golpes de chapa justo donde entra desde Artaza hacia la autopista. De todas maneras, vuelvo a 
decir, yo cuando tomo una decisión o cuando tomamos aquí el equipo de gobierno una decisión en Leioa 
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no lo hacemos pensando sólo en la persona que vive allí, que, por cierto, nosotros tenemos y vosotros tenéis 
concejales que viven allí, lo que hacemos o lo hacemos pensando en qué es lo mejor, lo mejor, para la 
mayoría de los vecinos de Leioa, ¿vale? De todas maneras, en la próxima Comisión pues os explicarán bien 
el proyecto.  
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Por alusiones. Estaba oyéndote y me ha parecido oír a Xabier otra vez: ¿qué déficit democrático le achacas 
a EH Bildu? Primera pregunta.  
Segunda: te ha recordado Mari José lo del proyecto que presentaron cuando estaba Eneko de Alcalde y Mari 
Carmen en Urbanismo; aquel proyecto tenía dos puntos fundamentales: uno, quitaba la entrada y salida de 
Artaza y metía el tráfico por Laubide y el segundo, metía un vial en altura que bajaba al vial central. Todos 
en contra, todos, y el primero el Alcalde en aquel momento, de cerrar la entrada y salida de Artaza por lo 
que suponía para la zona de Artaza, de Laubide, de Artatzagane meter todo el tráfico interior. Todos en 
contra, ¿eh? El PNV en contra, ¿eh? Todos.  
Tercero. Has hablado del proyecto de Kandelazubieta y de Iturriondo, que votamos a favor, que luego no 
sé qué, que en Pleno admitió que habíamos votado a favor, que se había confundido, pero es que nos 
recordaba el proyecto de Sabino Arana al metro de Lamiako, que era o todo o nada: o votas a favor o votas 
en contra, pero de todo, no sólo de peatonalizar Sabino Arana, es todo un conjunto. O sea, era o sí o no, no 
había términos medios.  
Y la cuarta, acabas de decir que miráis primero por Leioa, pero antes has dicho que según vosotros lo mejor 
es como estaba antes Iturriondo. ¿Y para qué lo cambiáis? ¿Para ganar 4 votos?  
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
No, lo cambiamos porque fue una promesa electoral y por eso, porque intentamos cumplir lo que 
prometemos electoralmente. 
No decimos una cosa un día y al día siguiente otra. Si lo tenemos que rectificar, rectificamos y no, a mí no 
se me caen los anillos, ¿eh?, por rectificar si me equivoco. Y, desde luego, si prometo algo lo intento cumplir. 
Y no era todo o nada. No hubo propuestas por parte de otros. También podemos, es que si nos vamos a 
remontar, pero no vamos a entrar en lo que proponíais vosotros para Sabino Arana y lo que proponíamos 
nosotros. Te vuelvo a decir, Jokin, no sé si te he contado en todo, respecto al déficit democrático, para mí 
un partido sí tiene un déficit democrático cuando miembros de ese partido político justifican algo, o de esa 
coalición, justifican algo y en nombre de esa coalición nadie les dice nada en contra. Sin más.  
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Mª José Peleteiro Ramos andrearen esku hartzea: 
Creo que es bastante breve. Hemos presentado también un escrito solicitando que tanto por parte de EH 
Bildu como por parte de las asociaciones que han presentado alegaciones al proyecto de Dominicas, que 
como sabéis son las asociaciones vecinales del entorno reunidas en la plataforma los afectados por el río 
Gobela, Equo, EH Bildu y unas alegaciones presentadas a nivel personal. Entonces entendemos que estas 
alegaciones forman parte del propio proceso administrativo e informativo sobre la modificación puntual. 
Entendemos que el artículo 119 del Reglamento de Participación Ciudadana en Leioa recoge que el 
Ayuntamiento potenciará la participación ciudadana en la acción comunicativa local. Entiendo que esto 
obliga, puede entenderse como una frase, pero creo que obliga, al Ayuntamiento a esmerarse y a potenciar 
que también desde los otros agentes sociales a los que la ley les reconoce la capacidad de emitir, de elaborar 
alegaciones a un proyecto urbanístico, tenga lugar, se pueda plasmar en la página web del Ayuntamiento, en 
la página de transparencia ─creo que es el mejor homenaje que le podemos hacer a esa página de la 
transparencia─ y también en la revista municipal. Entonces queríamos un poco conocer la valoración 
política que hacéis al respecto y si vais a tomar en consideración estas solicitudes que se han realizado.  
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Sí, respecto a lo de las alegaciones en la web de transparencia, yo creo que en eso no hay ningún problema; 
de hecho, si no se ha hecho, o sea, estará en breve, lo que pasa es que sí que lleva un trabajo porque había 
que mirar todas las alegaciones, hay que mirar en aquellas zonas donde ponen datos personales que no 
aparezcan por todo el tema de la protección de datos, pero, bueno, entiendo que saldrá. Y respecto a la 
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revista municipal, aunque se ha querido hacer una manipulación de lo que realmente debe ser una revista 
municipal, claro que se dará información de las alegaciones que se hayan presentado y sobre todo de dónde 
mirar esas alegaciones, porque está claro que mirar todos los documentos de las alegaciones, necesitaríamos 
pues todas las revistas de toda la legislatura, pero, bueno, se dará porque no tenemos ningún problema en 
que la gente pueda visualizar esas alegaciones.  
Eso sí, ya yendo un poquitín aquí, sí que me gustaría volver un poco a lo de siempre: hay gente, gente que 
por ser afín nuestro, pues al final va a tener que dejar de ir a asociaciones, de estar en asociaciones, porque 
desde luego seguís utilizando el dedo y la diana para amedrentar a la gente, o sea, es así. De forma metafórica, 
¿eh?, no voy a decir, pero es así, o sea, es llevamos con este tema de Kurkudi y, desde luego, dos afiliados 
nuestros han sido señalados en las publicaciones cercanas a vuestro entorno con nombres, apellidos y más 
no sé, pero, bueno, verdaderamente me parece, y vuelvo a decir y lo tengo que decir, es una manera 
deleznable y desde luego ahí, ahí, Jokin, en gestos como estos se nota el déficit democrático.  
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Asier Izquierdo Aguilera jaunaren esku hartzea: 
Bueno, bakarrik zehaztasun bat egingo diot aurretik komentatu denari. Eta nik uste dut Iban eta udal talde 
gobernutik pixka bat urduritasuna nabaritzen dela gai honekin. Uste dut oso faltsua dela hemen aipatu egin 
dena, baina bai oso ikusgarria dena da EAJren bozkale eta afiliatu asko proiektu horren kontra daudela eta 
plataforma horretan parte hartzen ari direla. Normaltasun osoz, normaltasun osoz. 
Banoa nire galderara: Dekretu 206/2020, bertan agertzen da 2018ko gazteentzako alokairuzko diru-
laguntzen espedienteen inguruko eta bueno, egin diren eskarien inguruko erantzuna, bale? Elementu batzuk 
ikusten ditugu pixka bat kezkatzen gaituztenak. Lehengoa da, zer nolako kudeaketa egin den honen 
inguruan, planteatzen dugu 2018ko diru-laguntzak, eta otsailean ematen ari direla erantzuna 2020an; hau da, 
14 hilabete geroxeago. Uste dugu kudeaketa hau ez dela batere ona, txarra bezala definituko genuke ere bai. 
Eta, gure ustez, hurrengo urteetako kudeaketan ez da errepikatu behar.  
Bigarren elementua, ikusten duguna da, iruditzen zaigula oso murritza egin diren eskaerak. 20 eskaera 
Leioako herri baterako murritza ikusten dugu. Hau da, soberan daukagu planteatutako partida ekonomikoa 
hau bideratzeko. Orduan, uste dugu esfortzu, eta ez, argi daukagu ez delako beharra existitzen delako. Hau 
da, uste dugu udal talde gobernutik edo udaletxetik ez diegula eman behar bezalako garrantzia, ez garrantzia, 
hau da, publizitatea diru-laguntza hauei. Eta hori emaitza hauetan ikusten ditugu. Honekin batera, 
planteatzen dugu, adibidez, 2019ko diru-laguntzak ematerako orduan, zabaldu zela epea inolako publizitate 
barik. Bai portalean jarri genuen, gardentasun portalean genuen, baina sare sozialak, ez udaletxeak duen web 
orria erabilita, ez hedabideak erabilita ere bai, eta honek ekarri zuen emaitza bat. Eta emaitza izan zen, epea 
amaituta, ez zegoela inolako eskaera bat ere eginda diru-laguntza hau jasotzeko. Gogoratzen dugu epea izan 
zela abenduaren 23tik abenduaren 31ra arte. Planteatzen dugu bi asteburu egon zirela bertan, eta ez banaiz 
okertzen 24an eta 31an udaletxea bakarrik eguerdira arte zegoen irekita. Orduan, hori, badakigu guztiok zer 
data diren horiek, ez dira data batere onak eta uste dugu ez zela batere ondo egin. Oso ondo ikusten dugu 
be bai, bada, hori, udal talde gobernuak hau ikusita, buelta eman ziola eta zabaldu egin zuela urtarrilaren 
31ra arte, eta honi balorazio positiboa egiten diogu, argi eta garbi. Baina pentsatzen dugu, hori, publizitate 
gehiago eman behar diegula laguntza hauei, uste dugula hogei ez direla asko, eta galderak dira horiek gehien 
batean: Uste dugu publizitate nahiko eman diegula laguntza hauei? Eta bigarrenik, ikusita emaitza, hau da, 
hogeitik bakarrik zortzi onartu egin direla eta hamabi ez direla onartu, bertan agertzen den araudia, arautegia 
eta hori guztiori egokia ikusten dugu orduan? 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Lehengo, hasieran esandakoari erantzunez, jakina egon ahal dela gure alderditik hurbil dagoen edonor 
edozein plataforman. Guk alderdi barruan zer edo zer badaukagu, hori da toleranteak garela besteek egin 
nahi dituzten gauzekin. 
Honen ingurura buelta emanda, alokairuena onartu beharra dago, eta lehenengo erantzulea, ni. Kudeaketa 
txarra egon dela? Bai. Onartu behar da eta horretan gabiltza, hausnarketa bat egiten ari gara ea zelan hobetu 
ahal diren. Eskaera kopurua dela eta, ez da harritzeko 20 bakarrik egotea; Santurtzin, adibidez, 30 izan dira. 
Azkenean, jartzen diren baldintzak eta badira direnak, eta, bada, igual, horiek ere hausnarketa batera eraman 
beharko dira edo ez dakit, edo benetan ez dago behar izan hori. Niri kostatzen zait hori pentsatzea, baina 
bueno. Badaukagu hausnartzeko epe bat, hausnarketa horretan lagundu ahal baduzue, beti bezala, prest 
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gaude laguntza hori jasotzeko. Egia da aurtengo epea izan zela errakuntza bat, eta zuk egindako dei baten 
ondorioz hori aldatu egin genuen, ni ez nintzelako ezta konturatu ere egin epe hain laburra jarri genuela, eta, 
gainera, epe sasoi horretan jendea dagoela beste gauza batzuetara eta ez, bada, bakarrik sasoi horretan 
jasotzen ditugun zorion eta zera guztiekin ez daukazu beste zer edo zer ikusteko. 
Beraz, hori, eskerrak ematea, benetan, zuen lanetariko bat hori delako, horretan adi egotea, eta zuek ondo 
egin duzue, hausnarrarazi egin diguzue eta horren ondorioz aldatu egin dugu eta epea luzatu egin da eta hori 
dela eta, agian eskaera gehiago sartzeko aukera egon dira, eta bueno, espero dezagun eta guk helburu 
modutzat horrela jarri dugu, hurrengo hilabeterako ea 2019ko eskaerak, behintzat, erantzuna eduki ahal 
duten.  Dena den, hausnarketa badaukagu aurretik egiteko, horretan gabiltza, ekarpenak jasotzeko be bai 
prest, eta lanean, herriaren alde lan egiteko prest. 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Otra vez por alusiones. A ver si es la última ya.  
Que al Partido Popular no le sirva que Arnaldo Otegi critique lo de Gregorio Ordoñez me parece normal, 
pero que vosotros seáis igual me parece lamentable, Iban. Sólo tienes que ver vuestros hooligans cómo nos 
ponen a los concejales de EH Bildu, cómo nos insultan en las redes sociales, y tampoco decís nada. Entiendo, 
bueno, entiendo no, lo sé, que esas afirmaciones que hacen, no las consentís, o sea que no estáis de acuerdo 
con ellos, pero tampoco decís nada. Entonces, ¿qué quiere decir?,¿Sabéis lo que es el “tú más”? ¿Seguimos 
con el “tú más”? Cuando se insulta a los concejales del Ayuntamiento, ¿qué hace el equipo de gobierno? 
Callar, ni mu, ni una defensa.  
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Yo, ante cualquier insulto a un concejal de este Ayuntamiento, mi rechazo rotundo, mi rechazo rotundo, 
público y grabado aquí por todos.  Ya me gustaría tener lo mismo por parte de otros y otras. Y no lo digo 
por ti en concreto, para que no te sientas aludido, pero sí por otros y otras. 
Ez badago ezer gehiago, y como última reflexión, tenemos aquí un parlamento o un miniparlamento aquí 
que igual las cosas entre nosotros las podemos decir aquí, en vez de en las redes sociales, que sería lo suyo, 
y de cara, grabado y con las cámaras delante. Entonces animaos a que si algún día tenéis que decir algo lo 
digáis aquí, en vez de por las redes sociales.  
Eskerrik asko eta ondo izan   
 
 
Eta bederatziak eta hogeita hiru minutu direnean, alkate udalburuak saioa bukatutzat eman du, eta 
idazkaritza honi agindua eman dio dagokion akta presta dezan, adostutako inguruabarretan onartzen dena, 
eta neuk, idazkari nagusia naizenez, hala ziurtatzen dut. 
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